



18 Februari 2023

SURAT PASTORAL

Saudara dan saudari yang dikasihi dalam Kristus,

Kasih karunia dan damai sejahtera daripada Allah Bapa kita dan Tuhan Yesus Kristus menyertai kamu!

Sinod Umum Gereja England baru-baru ini meluluskan usul yang membenarkan para paderi mereka menjalankan pemberkatan untuk penyatuan sivil sama jantina. Maklumlah, ramai ahli ahli Provinsi kita berasa bimbang dengan perkembangan ini dan ingin mendapatkan penjelasan berhubung implikasinya kepada kita.

Kami amat kecewa dengan keputusan Gereja England dan dengan tegas menyatakan bahawa pemberkatan penyatuan sama jantina tidak mempunyai asas alkitabiah sama sekali, kerana Firman Tuhan mengajar dengan jelas bahawa perkahwinan adalah antara seorang lelaki dan seorang wanita. Gereja England telah mengatakan bahawa doktrin perkahwinan mereka tetap tidak berubah. Walau bagaimanapun, dalam pemahaman Anglikan kata-kata yang digunakan dalam ibadah gereja, sama ada ia adalah sebahagian daripada liturgi ataupun doa-doa untuk orang, mestilah setia kepada Firman Tuhan. Peruntukan kata-kata khas bagi pemberkatan tersebut melanggar prinsip teologi yang utama ini.

Walaupun kami tidak boleh menyetujui keputusan yang dibuat oleh Gereja England, kami mengesahkan bahawa Tuhan mengasihi orang-orang dari semua orientasi seksual, dan kami memutuskan untuk berbuat demikian. Kami tidak boleh menyetujui pilihan yang dibuat mengenai perhubungan yang jelas dilarang oleh Firman Tuhan, tetapi kita akan menjaga dan berjalan bersama mereka, berdoa agar Tuhan membolehkan mereka hidup dalam ketaatan kepada Firman-Nya.

Memandangkan provinsi-provinsi Anglikan adalah berautonomi dan tidak berada di bawah kuasa Gereja England, keputusan Gereja England tidak akan mengubah kedudukan dan amalan kita. Sebagai sebuah Provinsi, kita akan tetap setia kepada pengajaran Firman Tuhan. Kami juga mengesahkan komitmen kami kepada Formulir Anglikan— Akta-Akta Tiga Puluh Sembilan, Peraturan-Peraturan Pentabhisian (Ordinal), Buku Sembahyang Umum, dan Buku-Buku Homili (Books of Homilies)—sambil menyatakan bahawa semuanya tidak mengizinkan sebarang kompromi untuk memberkati penyatuan sama jantina.

Walaupun terdapat keraguan besar kita mengenai keputusan Gereja England, kami percaya bahawa kesatuan Komunion Anglikan Sedunia tidak boleh ditinggalkan sewenang wenangnya. Oleh itu, kita akan tetap dalam persekutuan dengan Gereja England sambil berdoa bersungguh-sungguh untuknya dan dengan berani bersuara untuk kebenaran Tuhan. Semoga tujuannya dilaksanakan!

Dengan setiap berkat dalam Kristus,

The Most Reverend Datuk Melter Jiki Tais

(Primate of the Anglican Church in South East Asia, Bishop of Sabah)

The Right Reverend Datuk Danald Jute

(Bishop of Kuching)

The Right Reverend Dr Titus Chung Khiam Boon

(Bishop of Singapore)

The Right Reverend Dr Steven Abbarow

(Bishop of West Malaysia)

Primate: The Most Reverend Datuk Melter Jiki Tais

Office: The Bishop of Sabah (Registered Trustee)

Diocesan Office, 2nd Floor, Wisma Anglikan,

Jalan Lee Tet Phui, 88000, Kota Kinabalu,

Sabah, Malaysia.

Tel: (+6088) 264025, 249296, 245846

Fax: (+6088) 261422

Email: appsea6th@hotmail.com/

pabishopdos@gmail.com